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 Председник Немачке Франк-Валтер Штајнмајер, председник Чешке Петр Павел и
чешки премијер Петр Фијала позвали су  у Прагу на конференцији поводом 20.
годишњице проширења Европске уније да се Западни Балкан не оставља да чека
пред капијама Уније дуго јер не сме да "остане сива зона за рушилачки утицај
Русије".

  

„После 20 година поново је десет земаља у процесу приступања ЕУ. Путин ће свој
рушилачки утицај примењивати где год може. Балкан не сме да остане сива зона за то.
Земље Западног Балкана, Украјина спадају у наш простор“, казао је председник
Штајнмајер.

  

Немачки председник рекао је да напад Русије није само на Украјину већ је истовремено
и на све историјске лекције које су и Немачка и Чешка и цела Европа извукле из два
светска рата.

  

„Са руским нападом на Украјину у Европу се вратио рат. Подли напад на нашег суседа
истовремено је напад на идеју мирољубивог суседског живота у Европи, кршење
међународног права са последицама далеко иза граница Украјине а које се тичу свих
нас“, рекао је Штајнмајер.
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Немачки председник истакао је више пута током говора да је ЕУ историјски највећи
мировни пројекат који треба бранити јер се не подразумева сам по себи и није
неуништив. „Цитирао бих (бившег) чешког председника Вацлава Хавела поводом
интервенције на Косову да ‘има тренутака када треба рећи доста’. То није само акт
солидарности већ и самоодржања. Руска агресија је напад на све поуке које смо у
Немачкој и Европи извукли из два светска рата. На тај напад можемо да одговоримо на
једини начин – подршком Украјини као саставном делу део Европе и будућој чланици
ЕУ“, рекао је Штајнмајер.

  

Председник Чешке Петр Павел истакао је на конференцији поводом прославе две
деценије Чешке у ЕУ, да безбедност ЕУ не почиње на њеним границама већ много даље
и да је недопустива равнодушност према суседима Уније.

  

„Имам разумевања за земље које стоје на капији ЕУ, њихове амбиције доказују
привлачност тог пројекта. Проширење је и геополитичка нужност. Ако оставимо Западни
Балкан, Украјину, Молдавију да стоје пред капијом ЕУ сувише дуго оставићемо их
напоспас Русији и актерима који Европи не желе добро“, рекао је чешки председник.

  

Чешки премијер Петр Фијала такође истакао да је проширење на Црну Гору, Србију,
Албанију, Северну Македонију, Босну и Херцеговину и Косово, нужно за безбедност
континента и саме ЕУ.

  

„Дајмо им ту шансу и искористимо шансе које ће нам то донети. То проширење је
нужност за безбедност ЕУ. Свака друга варијанта је гора како за њих тако и за нас“,
рекао је Фијала.

  

Говрећи о кључним тековинама и користи од проширења пре две деценије за све
чланице ЕУ, не само економске већ првенствено мир и решавање проблема и
несугласица постизањем компромиса, обојица председника и премијер истакли су да
Европа сада мора активно да се брани јер ни она није неуништива, како од претњи
споља, као што је агресивна политика Русије, тако и изнутра.
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„И унутар ЕУ има оспоравања основних демократских вредности. Неодговорни
популисти оспоравају и цео пројекат ЕУ. Круг звездица на застави ЕУ приказује природу
нашег заједништва – сви смо повезани а истовремено слободни. ЕУ треба бранити јер
сигурно није неуништива, како је у говору на Сорбони упозорио председник Макрон.
Опасно је да се понашамо као да је оно што смо постигли заувек сигурно“, казао је
немачки председник.

  

Франк-Валтер Штајнмајер позвао је у Прагу Европљане да изађу на европске
парламентарне изборе и не дозволе да им популисти подривају поверење у институције
и убеде их да су они најбучнији гласови најважнији.

  

„Није истина да се у Бриселу одлучује о нама без нас. Наши представници, посланици су
у свим инстицијама. Без обзира ко је био на власти у Чешкој гласали смо против у
Бриселу само у један одсто случајева. Неодговорни су гласови оних који оспоравају наше
чланство и траже да изадјемо. Добра алтернатива ЕУ једноставно не постоји“, казао је
чешки председник Павел.

  

(Бета)
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